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Zápis z jednání Finančního výboru ZMO Pardubice V  

dne 22. 11. 2022 

 

Přítomni:  Ing Jaroslav Kňava, předseda finančního výboru, Petr Hemský, Ing. Simona Mokrá, Bc. 
Petra Prusáková, Mgr. Daniel Přibyl, Karolína Štefková, Josef Talácko 

 Mgr. Jiří Šmaha, tajemník ÚMO Pardubice V,  
Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE - tajemnice finančního výboru  

Host:   Jiří Rejda, DiS., starosta MO Pardubice V 
   
 
Finanční výbor byl usnášeníschopný. 
 

 
 

Program jednání finančního výboru:  

1. Čerpání rozpočtu MO Pardubice V v období leden-říjen 2022 

2. Návrh rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 vč. rozpočtu sociálního fondu 

- návrh rozpočtu MO na r. 2023 a rozpočtu SF 

- plán společenských akcí MO na r. 2023 

- nová směrnice k sociálnímu fondu  

- návrh usnesení k návrhu rozpočtu 

- pravidla rozpočtového provizoria 

3. Návrh aktualizace střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2022-2025 

4. Různé  

 

Předseda finančního výboru Ing. Kňava přivítal členy výboru na prvním jednání finančního výboru. 
Dále požádal členy, aby se ve stručnosti představili. Poté předal slovo vedoucí OE. 

Vedoucí OE nejprve upozornila členy finančního výboru, že je možné k jednání finančního výboru 
přizvat pracovníka OIS, který je momentálně přítomen na úřadu, pokud budou členové finančního 
výboru potřebovat podrobnější informace k předloženým materiálům nebo pokud mají 
k předloženým materiálům nějaké dotazy. Materiály ke všem bodům jednání obdrželi členové 
finančního výboru s předstihem e-mailem, aby se s nimi mohli předem seznámit. Dále bylo členům 
finančního výboru dne 21. 11. zasláno doplnění návrhu rozpočtu na r. 2023 spočívající v zařazení 
nové akce do kapitole 15 – životní prostředí. Vedoucí ekonomického odboru sdělila, že k zaslaným 
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materiálům pro jednání neobdržela před jednáním žádný dotaz ani požadavek na jejich doplnění. 
Poté se již přešlo k jednotlivým bodům programu. 

Ad 1) Finanční výbor se zabýval čerpáním rozpočtu MO Pardubice za období leden-říjen 2022 
(rozborem hospodaření k 31. 10. 2022).  Součástí materiálu bylo rovněž čerpání rezerv, čerpání plánu 
společenských akcí a doplňující údaje o vybraných položkách rozpočtu. Vedoucí ekonomického 
odboru zmínila podstatné informace o čerpání rozpočtu v za leden-říjen 2022. Členové finančního 
výboru nevznesli k materiálu žádný dotaz ani si nevyžádali další informace.  

Usnesení:  
Finanční výbor bere na vědomí čerpání rozpočtu za období leden-říjen 2022 (rozbor hospodaření 
k 31. 10. 2022). 
Pro: 7,        Proti: 0,        Zdržel se: 0 
 
 
Ad 2) Finanční výbor se zabýval návrhem rozpočtu MO Pardubice V na r. 2023 vč. návrhu sociálního 
fondu. K dispozici měl tabulkovou část rozpočtu vč. rozpočtu sociálního fondu, podrobný rozpis 
rozpočtu, podrobný komentář k jednotlivým položkám rozpočtu,  návrh usnesení k návrhu rozpočtu, 
plán společenských akcí MO Pardubice V na r. 2023, přehled k financování, mapky akcí v kapitole 
15 - životní prostředí a v kapitole 27 – doprava a tabulku s finančními toky z města na městské 
obvody v r. 2023. Rovněž se věnoval návrhu nové směrnice č. 7/2022-1 Pravidla hospodaření se 
sociálním fondem MO Pardubice V a pro srovnání měl k dispozici také stávající směrnici č. 7/2022 
Pravidla hospodaření se sociálním fondem MO Pardubice V. Přiložen byl také návrh rozpočtového 
provizoria s usnesením k návrhu. 

Vedoucí OE upozornila, že ve tabulkové části rozpočtu je povinně uváděn sloupec Očekávané plnění 
rozpočtu na r. 2023, který obsahuje upravený rozpočet na r 2023 aktuální k datu zveřejnění (tj. po 3. 
změně rozpočtu a rozpočtových opatřeních k dotacím přijatých radou MO v období do zveřejnění 
návrhu rozpočtu).  Poté vedoucí OE prošla příjmy a výdaje v návrhu rozpočtu. 

Příjmy jsou navrhovány ve výši 64 903,8 tis. Kč. Předpokládá se o 10 366,7 tis. Kč vyšší podíl na DPH 
než letos. Místní poplatky a správní poplatky se stanoví podle vývoje v r. 2022. Úroky z vkladů jsou 
vyšší, než v rozpočtu na r. 2022, a to díky spořicímu účtu a termínovanému vkladu. V příjmech je i 
předpokládaná dotace na volby a předpokládaná dotace z ÚP na VPP a dotace z ÚP na VPP. 
Financování ve výši 13 107 tis. Kč zahrnuje předpokládané ušetřené nebo nevyčerpané prostředky 
z r. 2023 a dále vrácení termínovaného vkladu, který byl prodloužen a přechází do r. 2023. Zbývající 
nezapojené ušetřené nebo nevyčerpané prostředky z r. 2022 budou do rozpočtu na r. 2023 zapojeny 
v rámci změn rozpočtu na r. 2023 a ve finančním vypořádání za r. 2022.  

Celkové výdaje ve výši 78 010,8 tis. Kč odpovídají celkovým zdrojům. Vedoucí OE mj. upozornila na 
položku dlouhod. hmot. majetek, technické zhodnocení DHM (nad 40 tis. Kč) v kapitole 14 – vnitřní 
správa, ze které se měl letos hradit nový povrch v zasedací místnosti. Z technických důvodů to není 
možné, proto se tyto prostředky přesouvají do příštího roku. Dále se zmínila o nově zařazených 
akcích v kapitole 15 – životní prostředí, které jsou zatím v nulové částce (relaxační zóna Stará 
plovárna a dále revitalizace – stavební úpravy parkových částí náměstí Dukelských hrdinů – nákladná 
akce, požadavek na transfer z rozpočtu města nebyl schválen). Dále je do návrhu rozpočtu zařazena 
položka naučná stezka Karanténa v částce 300 tis. Kč. Tyto prostředky by v příštím roce byly 
převedeny transferem na město. V kapitole 27 - doprava je uvedena akce Na Záboří v odhadované 
částce a rovněž několik nulových akcí. Prostředky k rozdělení v příštím roce městský obvod má, o 
jejich přidělení na uvedené akce nebo o zařazení nových akcí si již v příštím roce rozhodne 
zastupitelstvo MO.  
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Vedoucí dále informovala o zvýšení na položkách páteční koncerty, drobné akce pro občany a 
společenské akce MO. K položce společenské akce MO je navržen podrobný plán společenských akcí 
pro r. 2023. V kapitole 34 – knihovna jsou prostředky jednak na nové regály, jednak na bezpečnostní 
kamery. Tyto prostředky jsou uvedeny i v rozpočtu v letošním roce, protože se zatím vybírá technické 
řešení, takže je možné, že se nestihnou pořídit v letošním roce. Dále vedoucí OE vysvětlila změny 
v sociálním fondu v souvislosti se změnou způsobu poskytování některých příspěvků (poskytování 
části prostředků prostřednictvím multifunkčních karet, sloučení příspěvku na ozdravný program a 
příspěvku na kulturní, společenské a sport. aktivity do jedné položky, zvýšení příspěvku na stravování 
vzhledem k příspěvku poskytovanému městem atd.). V této souvislosti se také musí vydat nová 
směrnice pro hospodaření se sociálním fondem. 

K některým navrženým akcím doplnil podrobné informace přítomný starosta MO. Městský obvod 
dolaďuje postup při zpracování projektových dokumentací a při zařazování akcí do rozpočtu. 
Samozřejmě se počítá s doplňováním projektového zásobníku. K akci relaxační zóna Stará plovárna 
předložil různé návrhy řešení. Jednalo by se o nákladnější akci (8-10 mil. Kč) a stejně jako u 
revitalizace náměstí Dukelských hrdinů by mělo dojít v zastupitelstvu k širší shodě ohledně realizace a 
technického provedení akce. Poté se věnoval položce naučná stezka Karanténa v kapitole 15 – životní 
prostředí. Jedná se o akci města, na kterou by měl přispět i městský obvod. Tato stezka by byla 
využitelná i pro výukové programy pro děti ze ZŠ. Město čekalo s jednáním ohledně realizace na nové 
zastupitelstvo, nyní se připojil i Pardubický kraj, který poskytne na stezku dotaci. Dále se p. starosta 
zmínil o zhodnocování finančních prostředků MO (termínovaný vklad, spořicí účet).  

Dále p. starosta vysvětlil, že dochází k posílení položky společenské akce MO kvůli zvýšení cen, kvůli 
zařazení dohod za pomoc při realizaci akce Pohádková cesta a vzhledem k zařazení dvou nových akcí, 
jinak plán obsahuje tradiční akce. Starosta vyzval členy finančního výboru k tomu, aby vznesli dotazy 
k projednávaným záležitostem. Pan starosta dále informoval o tom, jak probíhá pořizování prvků 
v parčíku v Dražkovicích, kde přes urgence dodavatel zatím vyfakturoval pouze první prvek. Pan 
starosta rovněž pozval členy finančního výboru, kteří nejsou zastupiteli, na jednání zastupitelstva. 
Rovněž požádal, aby členové finančního výboru i ostatní představitelé jednotlivých politických stran  
zasílali své dotazy k projednávaným materiálům předem, protože pak je možné zajistit požadované 
podklady a informace. 

Vedoucí OE upozornila na to, že může dojít k předložení úpravy návrhu rozpočtu na r. 2023 na 
jednání ZMO v prosinci, a to kvůli akci v ul. Wolkerova v kapitole 27 - doprava. U této akce nelze 
vyloučit zpoždění v realizaci a v důsledku toho i k opožděnou fakturaci a posunutí plateb za akci do r. 
2023. Pokud tato situace nastane, bude o tom vedoucí OE včas informovat finanční výbor, a 
v takovém případě by se finanční výbor sešel na mimořádném jednání, protože by bylo potřeba 
zařadit prostředky na tuto akci do rozpočtu na příští rok.  

P. starosta se dále zmínil o plánované demolici bývalé restaurace Bobr. Objekt není ve správě MO 
kromě malého prostoru kolem budovy. Bylo by ideální zvážit možné využití vzniklého prostoru již při 
odstraňování tohoto objektu (např. vybudování relaxačního místa, vodního hřiště, pískobraní apod.). 
P. starosta plánuje v této záležitosti jednat i s novým ředitelem městské policie. Dále by bylo dobré, 
aby se zastupitelstvo MO zabývalo dopravním hřištěm na území městského obvodu. Hřiště je sice ve 
správě městské policie, ale jeho stav není vyhovující, a městská policie nemá na prostředky na jeho 
úpravy nebo opravy. Městský obvod by mohl v příštím roce zvážit poskytnutí transferu např. na 
pořízení prvků atd. Starosta ještě všechny přítomné požádal, aby se zúčastnili některé z akcí 
pořádaných městským obvodem. Termín akcí bude uveden ve zpravodaji MO.  

Vedoucí OE se ještě vrátila k plánu společenských akcí MO pro r. 2023, do kterého jsou zařazeny dvě 
nové akce. P. starosta následně podrobně popsal tradiční akce zařazené v plánu i dvě nové akce 
(Čarodějnice a Posvícení). Pan starosta se snaží všechny tyto akce objíždět, ale určitě bude dobré, 
pokud se jich budou účastnit i ostatní zastupitelé. Dále upozornil na zvýšení položky drobné akce pro 
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občany (budou se z ní realizovat menší akce, např. akce MDŽ, Den psů, První školní den, slavnostní 
otevření - při zahájení provozu nových hřišť, Mikuláš v azylovém domě atd.). Dále vysvětlil zvýšení 
položky propagační předměty a aktivity v kapitole 14 – vnitřní správa. Pak se starosta věnoval položce 
určené pro dary pro jubilanty a popsal, co se z položky pořizuje a jak předávání dárků probíhá. 
Rovněž pozval všechny přítomné na předávání dárků jubilantům. 

Vedoucí OE poté prošla návrh usnesení k návrhu rozpočtu, ve kterém jsou stanoveny rovněž 
pravomoci rady MO při schvalování rozpočtových opatření, dále v nich upraveno rozhodování o plánu 
společenských akcí a také podrobnější vymezení u některých položek (např. propagační předměty, 
drobné akce pro občany a životní jubilea občanů - dárky věcné a peněžní). Poslední bod usnesení 
k návrhu rozpočtu se týká nové směrnice pro hospodaření se sociálním fondem.  Současně vedoucí 
OE upozornila na změny oproti loňskému roku (zvýšení částky pro přesuny na nové položky na 300 
tis. Kč, nová pravomoc spočívající v přesunech z rezervy rozpočtu na stávající položky ve výši 300 tis. 
Kč a možnost současného provedení těchto rozpočtových opatření, zvýšení limitu pro případné 
poskytování propagačních předmětů a dárků z některých položek). Dále se ještě zmínila o návrhu 
rozpočtového provizoria a usnesení k němu, které bylo součástí předložených podkladů, že je 
samozřejmě lepší schválit rozpočet než provizorium, ale v případě neschválení rozpočtu by tento 
návrh provizoria byl předložen zastupitelstvu MO přímo na jednání.  

Předseda finančního výboru Ing. Kňava vyzval přítomné členy, aby se k návrhu rozpočtu a 
k předloženým materiálům vyjádřili a předložili případné připomínky nebo vznesli dotazy. 
K projednávaným materiálům nevznesli členové finančního výboru žádnou připomínku ani požadavek 
na podrobnější či doplňující informace.  

Vedoucí OE ještě upozornila, že může dojít k úpravě částky transferů z města (např. kvůli přepočítání 
zaokrouhlování atd.), takže stejně jako v předchozích letech je v usnesení finančního výboru k návrhu 
rozpočtu na r. 2023 uvedeno, že v případě takové situace provede příslušnou úpravu vedoucí OE a 
bude finanční výbor již pouze informovat e-mailem, tzn. že se finanční výbor jenom kvůli takové 
úpravě nebude scházet.  

Usnesení: 

1. Finanční výbor projednal návrh rozpočtu Městského obvodu Pardubice V na r. 2023 vč. návrhu 
rozpočtu sociálního fondu na r. 2023, komentář k návrhu rozpočtu na r. 2022, plán společenských 
akcí MO na r. 2023, navrhovaná usnesení k návrhu rozpočtu a doporučuje je Zastupitelstvu MO 
Pardubice V k přijetí.  

Pro:   7,         Proti: 0,        Zdržel se: 0 

2. Finanční výbor projednal návrh nové směrnice č. 7/2022-1: Pravidla hospodaření se sociálním 
fondem MO Pardubice V, kterou se k 31. 12. 2022 ruší směrnice č. 7/2022: Pravidla hospodaření 
se sociálním fondem MO Pardubice V, a doporučuje ji zastupitelstvu MO k přijetí. 
Pro:  7,         Proti: 0,        Zdržel se: 0 

3. Finanční výbor: 

-  souhlasí s tím, že pokud před zveřejněním návrhu rozpočtu Městského obvodu Pardubice V na 
r. 2023 dojde ke změně transferů nebo konsolidačních převodů mezi městem a městským 
obvodem (kvůli změně výše podílu na DPH, změně v místním poplatku za KO, změně v převodu 
podílu z KO městu, příp. kvůli zaokrouhlení), provede odpovídající úpravu v návrhu rozpočtu 
vedoucí ekonomického odboru a související změnu v příjmech nebo výdajích promítne do rezervy 
rozpočtu. Zároveň vedoucí ekonomického odboru odpovídajícím způsobem upraví také komentář 
k návrhu rozpočtu a rozpis rozpočtu. Vedoucí ekonomického odboru bude členy finančního 
výboru o takové úpravě návrhu rozpočtu informovat e-mailem; 
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 - souhlasí s tím, že pokud k takové změně dojde až po zveřejnění návrhu rozpočtu na r. 2023, 
připraví vedoucí obdobným způsobem úpravu, která bude předložena přímo pro jednání 
zastupitelstva MO, a finanční výbor bude informován obdobným způsobem; 
- bere na vědomí, že v pomocném materiálu - rozpisu návrhu rozpočtu na r. 2023 – může dojít k 
úpravám z technických důvodů (např. změna v účelovém znaku dotace, změna ve výši částky 
platů a odvodů dotovaných z dotace od ÚP, změna v použití rozpočtové skladby, změna v ORG 
apod.).  

Pro: 7,         Proti: 0,        Zdržel se: 0 

4. Finanční výbor projednal návrh samostatného usnesení, ve kterém jsou uvedena pravidla 
rozpočtového provizoria pro případ neschválení rozpočtu městského obvodu na r. 2023, 
a souhlasí s jeho předložením na jednání Zastupitelstva MO Pardubice V v případě neschválení 
návrhu rozpočtu městského obvodu na r. 2023 do konce roku 2022.  

Pro:  7,         Proti: 0,        Zdržel se: 0 

 

Ad 3) Finanční výbor se zabýval návrhem aktualizace střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2022-
2025 vč. usnesení k tomuto návrhu. Vedoucí OE vysvětlila, že aktualizace se provádí každý rok podle 
zákona. Rok 2022 je aktualizován podle předpokládaného vývoje do konce roku. Dále se výhled také 
rozšiřuje o rok 2025. Oproti dosavadnímu střednědobému výhledu je příznivější vývoj u podílu na 
daních dle informací o podílu na DPH z města, ale pro další roky byl vzhledem k ekonomickému vývoji 
stanoven nižší růst podílu na DPH. Pro případ úpravy transferů, ev. sazby poplatku je součástí 
usnesení finančního výboru i postup v takové situaci.  

P. Hemský konstatoval, že finanční výbor obdržel podklady k jednotlivým bodům program předem, 
takže se členové výboru mohli včas seznámit s jejich obsahem. Mgr. Přibyl se dotázal na to, zda se 
skutečně jedná o aktualizaci výhledu na r. 2022-2025 a nikoliv až r. 2023-2025. Vedoucí OE vysvětlila, 
že městský obvod vždy jako součást výhledu uvádí ještě i aktuální rok. Jinak finanční výbor nevznesl 
k návrhu aktualizace střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2022-2025 žádné připomínky ani 
požadavky na doplňující informace.  

Usnesení: 

1. Finanční výbor projednal návrh aktualizace střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2022-2025 
a doporučuje ho Zastupitelstvu MO Pardubice V k přijetí.  

Pro: 7,         Proti: 0,        Zdržel se: 0 

2. Finanční výbor souhlasí s tím, že: 

- pokud před zveřejněním aktualizace střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2022-2025 
dojde ke změně transferů nebo konsolidačních převodů mezi městem a městským 
obvodem z důvodů vymezených v usnesení k bodu č. 2 programu jednání, bude vedoucí 
ekonomického odboru postupovat při související úpravě návrhu aktualizace 
střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2022-2025 a při informování členů finančního 
výboru o takovéto úpravě obdobně jako při případné úpravě návrhu rozpočtu na r. 2023; 

- pokud k takové změně dojde až po zveřejnění návrhu aktualizace střednědobého výhledu 
rozpočtu, připraví vedoucí obdobným způsobem úpravu, která bude předložena přímo na 
jednání zastupitelstva MO, a finanční výbor bude informován obdobným způsobem.  

Pro: 7,         Proti: 0,        Zdržel se: 0 
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Ad 4) Termín dalšího jednání finančního výboru je na 13. 12. od 16:00 hod. v zasedací místnosti ÚMO 
Pardubice V. Případný termín mimořádného jednání v prosinci stanoví předseda finančního výboru a 
členové o něm budou informováni. 

 

 

Ověřil: Ing. Jaroslav Kňava, předseda výboru       Zapsala: Ing. Marcela Kotyková, vedoucí OE   


